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Chiritoiu: Darea în plata a activelor energetice înseamna închiderea minelor de

huila si salvarea centralelor Mintia si Paroseni

Ordonanta de Urgenta privind darea în plata a activelor din energie, aprobata joi de Guvern, face parte

dintr-un plan pe care autoritatile de la Bucuresti îl discuta cu Comisia Europeana în ceea ce priveste

restructurarea Complexului Energetic Hunedoara (CEH), care implica închiderea minelor de huila si

salvarea centralelor Paroseni si Mintia, a declarat, joi, pentru AGERPRES, presedintele Consiliului

Concurentei, Bogdan Chiritoiu.

"Asteptam de mult aceasta ordonanta pentru darea în plata a activelor din energie. Este parte a planului pe care îl

discutam cu Comisia Europeana pentru restructurarea CEH, companie care a primit un ajutor de salvare acum

câtiva ani si acum are datorii foarte mari pe care nu le poate plati si o sa treaca printr-o procedura prin care doua

grupuri energetice vor fi scoase în afara si vor deveni noi companii, iar minele vor intra într-un proces de închidere

controlata", a explicat Chiritoiu.

El a subliniat ca minele nu vor fi închise imediat, ci productia lor va scadea treptat, pâna la momentul închiderii.

"Cele doua grupuri energetice care vor continua sa functioneze sunt cel de la Paroseni si unul de la Mintia, care

vor primi si subventii prin viitoarea schema privind piata de capacitate, întrucât vor furniza servicii pentru

echilibrarea sistemului", a adaugat presedintele Consiliului Concurentei.

Anterior, într-un briefing de presa sustinut la Palatul Victoria, Florin Ciocanelea, consilier pe probleme de energie

al prim-ministrului Viorica Dancila, a afirmat ca Guvernul a aprobat în sedinta de joi o ordonanta de urgenta având

ca rol principal "asanarea sistemului energetic românesc".

El a explicat ca prin acest act normativ "se creeaza cadrul general care va permite Ministerului de Finante, prin

ANAF, sa extraga din sistemul energetic toate activele eficiente (...) si a le da ulterior în concesiune printr-o

procedura care va fi stabilita".

"Actul aprobat astazi de Guvernul României are rolul de a asana sistemul energetic românesc, respectiv de a separa

partea eficienta de partea care pâna acum nu a produs decât gauri si datorii în sistem, de a îmbunatati si de a creste

eficienta sistemului. În esenta, prin darea în plata, activele profitabile ale sistemului vor fi extrase, reorganizate si

constituite în niste entitati care vor putea functiona strict pe termenii de eficienta, fara a mai crea datorii în sistemul

energetic. Acest lucru le va permite si obtinerea de fonduri în diferite modalitati, fie fonduri europene, fie

împrumuturi directe care sa le permita modernizarea si eficientizarea", a afirmat Ciocanelea.

Consilierul premierului a explicat ca "toate aceste eficientizari, toate aceste modernizari se fac si se vor face numai

în strict dialog (...) cu Comisia Europeana, toate având si avizul Consiliului Concurentei".

Întrebat care este procedura care va fi urmata, Ciocanelea a precizat: "Prin aceasta ordonanta de urgenta se creeaza

cadrul general care va permite Ministerului de Finante, prin ANAF, sa extraga din sistemul energetic toate activele

eficiente, cele care efectiv produc energie fara a genera pierderi, a le da pe urma în concesiune printr-o procedura

care va fi stabilita ulterior, în asa fel încât la sfârsitul întregului proces sa avem niste companii si niste active

energetice care, efectiv, vor fi importante pentru sistemul energetic national, atât din punct de vedere tehnic,

respectiv sustinerea sistemului energetic national permanent, indiferent de anotimp, dar si prin modul în care nu

vor mai crea pierderi întregii economii si, mai mult decât atât, necreând pierderi vor permite retehnologizarea si

modernizarea lor si aici ma refere inclusiv la partea de ecologizare a întregului sistem".
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Fiind întrebat daca sub incidenta prevederilor actului normativ vor intra entitati energetice precum Complexul

Energetic Hunedoara sau ELCEN, oficialul guvernamental a spus: "Da, sunt niste active importante aici pe care nu

vrem sa le pierdem din vedere si pe care vrem sa le vedem functionând si sa contribuie în continuare la siguranta

sistemului energetic national".

Ciocanelea a precizat ca nu poate mentiona un total al datoriilor la zi, având în vedere ca sunt mai multe tipuri de

datorii, iar gestionarea lor tine de Ministerul de Finante si de ANAF.

"Provin si din datorii si din penalitati si din împrumuturi luate, (...) discutam de câteva miliarde, în orice caz ", a

completat el.

Consilierul premierului a precizat ca se estimeaza ca întreg procesul va cel putin câteva luni.

"Noi estimam ca prima parte, dar aici poate mai bine va vor raspunde colegii mei de la Ministerul de Finante si

ANAF, este partea de preluare, care nu va fi relativ usoara, deci va fi o perioada de câteva luni si în baza lor

urmeaza partea a doua, mai concreta, de concesionare, deci este de câteva luni bune, 6 luni, poate 9 luni, dar

important este ca s-a început si, ce mai vreau sa retineti, este ca s-a început în aceasta perioada si puteti sa o

considerati si ca pe o pregatire pentru sezonul rece", a afirmat Ciocanelea.

Formal, actul normativ initiat de Ministerul Energiei a fost aprobat de Guvern sub titlul: "Ordonanta de urgenta

privind reglementarea unor masuri financiar-fiscale necesare pentru siguranta alimentarii cu energie electrica,

precum si pentru stabilirea unor masuri referitoare la obligatiile de plata aferente împrumuturilor din venituri de

privatizare si a împrumuturilor contractate de statul român de la institutii de credit si subîmprumutate operatorilor

economici".
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